
Vážený pane předsedo Fialo, 
vážená paní předsedkyně Pekarová Adamová, 
vážený pane předsedo Jurečko,  
vážený pane předsedo Rakušane, 
vážený pane předsedo Bartoši, 

píši vám ve věci kauzy otravy řeky Bečvy. Jak jste jistě zaznamenali, soud v prvoinstančním řízení 
v tomto týdnu rozhodl, nicméně nedokázal rozklíčovat, jak přesně k havárii došlo. Stalo se tak 
mimo jiné proto, že při vyšetřování havárie nebyly zajištěny příslušné důkazy či vzorky. 

V tuto chvíli považuji za nezbytné, aby byla obnovena činnost parlamentní vyšetřovací komise 
k této kauze. V minulém volebním období byla komise zřízena a velmi podrobně zmapovala 
pochybení jednotlivých orgánů, které zasahovaly u havárie na Bečvě, včetně nedostatků 
v legislativě. S jednou výjimkou: komise se nevěnovala prošetřování postupu orgánů činných 
v trestním řízení s odvoláním na to, že řízení stále probíhalo, dle citace závěrečné zprávy komise: 

Komise se v tomto okamžiku rozhodla do závěrečné zprávy nezahrnout prošetření postupu orgánů 
činných v trestním řízení, neboť by mohla ovlivnit jeho výsledky vzhledem k tomu, že prozatím 
nebyla podána obžaloba. Komise věří, že orgány činné v trestním řízení budou postupovat 
nezávisle, objektivně a ve spolupráci s odborníky. V případě, že nebudou splněny shora uvedené 
předpoklady a postup orgánů činných v trestním řízení bude zakládat pochybnosti, doporučuje 
komise zřízení obdobné vyšetřovací komise v novém volebním období. Tato případná vyšetřovací 
komise by samozřejmě mohla ve své činnosti vycházet z dosavadních zjištění a důkazů, které učinila 
VK Bečva. 

Jsem přesvědčen, že postup orgánů činných v trestním řízení, zejména vyšetřovatelů Policie ČR, 
který vyplynul také z výpovědí svědků během soudního řízení, v tuto chvíli zakládá pochybnosti 
o jejich postupu. Je tak na místě obnovit činnost komise, jak ostatně sama komise ve své závěrečné 
zprávě doporučila. 

Kauza Bečva byla nejen jednou z největších ekologických havárií v České republice, ale také 
velkým testem fungování veřejných institucí - a to nejen těch, které působí v ochraně životního 
prostředí. Je jistě zájmem nás všech, abychom posilovali v lidech pocit, že se u českých institucí 
mají možnost domoci spravedlnosti. Mnohokrát padla obvinění, že vyšetřování kauzy Bečva mohlo 
být ovlivněno zájmy Andreje Babiše. Pokud neproběhne důkladné prošetření tohoto vyšetřování, 
jen těžko bude možné o spravedlnosti hovořit. 

Děkuji předem za to, že případu budete věnovat náležitou pozornost, vyslyšíte výzvu a komise bude 
zřízena.  

S pozdravem 

Michal Berg 
spolupředseda Strany zelených


